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Befejeződött a termelő-
szövetkezetek IV. kongresszusa 

Szombaton az Építők Ró- fokozni kell a termelés, a tumban kifejezésre jut az is. 
K a Ferenc Székházában o feldolgozás és az értékesítés hogy a mezőgazdasági szö-
Icongresszusi előterjesztések közötti összhangot a terme- vetkezeti mozgalom — a 
vitájácdl folytatta munka- lőeszközaket biztosító vál- társadalom aktív támogatá-
ját a mezőgazdasági szövet- lalatokkal és a kereskede- sával — a következő idő-
kezetek IV. kongresszusa. Az lemmel is körültekintőbb szakban is teliesíteni fogia 
ülésen megjelent Losonczi szervezésre van szükség. gazdasági-társadalmi fel-
Pál. az Elnöki Tanács elnö- Az gazdasági szabályo- adatait. 
ke. Havasi Ferenc. az előreláthatóan elősegítik A kongresszus elfogadta a 
MSZMP Központi Bizóttsa- a avengébb adottságú tsz-ek mezőgazdasági termelőszö-
gának titkára, az MSZMP felzárkózását. Előmozdíthat- vetkezetekről szóló iogszabá-
Politikai Bizottságának tag- "á felzárkózásukat — hang- lyok módosítására kidolgo-
jai. Marjai József, a Minisz- 2 0 1 1 el — az anyagilag erő- zott javaslatot, továbbá mó-
tertanács elnökhelyettese, ^ h h gazdaságokkal kialakí- dosította a TOT alaoszaba-
Vóncsa Jenő mezőgazdasági t o t t együttműködés is. Ivát. és a területi szövetsé-
és élelmezésügyi miniszter amelynek keretében rövid gek alapszabálymintáiát. 
és Hetényi István pénzügy- ú t o n vehetnék át a korszerű A kongresszus megválasz-
— - technikát, és növekedhetné- totta azt a 18 TOT-tagot. 

nek bevételeik. akik korábban a megyékben 
A kongresszusi vitát Sza- megválf^ztott 107 taggal 125-

bó István, a TOT elnöke re egészítik ki az országos 

miniszter. 
A vitában felszólalt Ván-

csa Jenő mezőgazdasági és 
- • . . uu imvurí, u t ó t einvKe L t t r a u n A ÍVI ciz u i w u R u a 

kt t i t t epe hocv a . t t . 1 1 o ° U l t a ö s s z e - Elmondotta, tanácsot. Az úi orezágos 
6 Z O V e t k e - hogy a magyar mezőgazda- tanács megtartotta első ülé-

^ l i t i f t e a U 3 n l . t e v f sáz lendületes feilődésben sét. ezen tagjai sorából meg-
£ 1 van. és a kongresszus ie- választotta a 21 tagú elnök-

® :pntós segítséget adott ah- séget. a TOT bizottságait, 
„ ieneszteseoen is h o 2 h o g y a g a z d á l k o d á s nö- valamint az országos szövet-

meghatározo szerepe van. A v e k edésének tempóia a iö- kezeti tanácsba delegált 9 
, " a e V U Z f , m e k vőben se törjön meg. A ter- TOT-tagot. 

melőszövetkezeteknek most rendelkezésére álló állóesz-
köz-állomány 73 százaléka 
van a közös gazdaságok bir-

Termelőszövetkezetek 
az a feladatuk, hogy maxi- Országos Tanácsának elnöke 

. , .. . . . . má'llsan hasznosítsák a ie- ismét Szabó István lett. Az 
•íín- , - Z 6 k 3 , a k ' f ^ ® lenleg is rendelkezésre álló országos tanács úi főtitkára állítják elő a nagyüzemi ter. 

melés 74 százalékát, és ad.iák 
a nyereség 80 szazaiékát.' A 
szocialista mezőgazdaság 
alapvető formájává vált a 

eszközöket. 
Befejezésül 

Eleki János, a főtitkár he-
rámutatott , lyettese ismét Lehoczki Mi. 

hogy a kongresszuson fel- hály lett. Az úi tanács meg-
vetett javaslatokkal a TOT köszönte az eddigi főtitkár. 
és annak testületi szervei Czimbalmos Béla munkáját , 

termelőszövetkezet amely foivamatosan foglalkoznak aki más területen kapott 
™TL Va !fJ.'.„L !!V„e, majd. keresve a megoldás beosztást. 

útját-módját. 
A kongresszus 

kozás is egyenrangú part-
nerévé vált az állami válla-
latoknak. sőt — el lehet Í O ( f 0 ( , a d 0 t t e i A dokumen 
mondani — bizonyos tékin- ' 
tetben versenytársává flotté ^ ^ " ^ ' ^ " a a t m m m t m ^ m ^ m 
ki magát. 

Szólt arról is: a rugalmas-
ság és a gyors alkalmazko-
dóképesség, valamint a vál-
lalkozói tevékenység kiszéle-
sedése jellemzi az elmúlt 
időszakot a termelőszövetke-
zeti mozgalomban, ez hozta 
magával, hogy oz üzemek a 
háztáji termelés valódi gaz-
dái lettek. 

Váncsa Jenő ezután a me-
zőgazdaság helyzetéről, idei 
teljesítményeiről szólva el-
mondotta. hogy a termelés 
elmaradt a tervezettől, de 
meghaladja a tavalyi kü-
lönben magas színvonalat. 
A továbbiakban a jövő évi 
feladatokat vázolta. 

A miniszter beszédét kö-
vető vitában sok szó esett 
a fejlesztés tartalékainak 
teltárásáról. és azokról a 
gondokról, amelyek jelen-
leg akadályozzák a hatéko-

A kétnapos 
határoza- Szabó István 

ért véget. 

kongresszus 
zárszavával 

Leningrádból 

Kerámiák a nagyfeszültségű 
távvezetékekhez 

A leningrádi „Elektroke- básztuz Központ egyenára-
ramika" tudományos-terme- mű távvezeték, és az Eki-
lési egyesülés olyan beren- bátuz—Ural 1150 kV fe-
dezéseket. felszereléseket szültségű váltóáramú t á w e -
gyárt, amelyek nélkül egyet- zeték építésénél. Mindez 
len erőmű, nagyfeszültségű hozzájárul a Szovjetunió 
távvezeték sem tudna dal- egységes energetikai rend-
gozni. Az elmúlt ötéves terv- szerének fejlesztéséhez, biz-
időszakban az egyesülés tosítja a népgazdaság villa-
másfélszeresére növelte ter- mosenergia-cllátásának meg-

nyabb gazdálkodást. Sür-
gették. hogy az alkatrésze-
ket hasznosabban kellene 
felhasználni és a mezőgaz-
daságban is meg kell szer-
vezni a megelőző karban-
tartást. 

Ismertették az iparszerű 
termesztési rendszerek to-
vábbfejlesztésének lehetősé-
geit. Ehhez elsősorban újabb 
szervezeti korszerűsítésekre 
van szükség, azon t ú l hogy 

mékeinek gyártását. 
Számos energetikai objek-

tumhoz szállítják a lenin-
grádi márká jú légkapcsoló-
kat, az áramfejlesztő kiveze-
töket és egyéb termékeket, 
a többi között a Száján— 
Suneszkojei Vízerőmű, a 
Vinnyica—Albertirsa nagy-
feszültségű távvezeték részé-
re is küldtek kerámiákat. Az 
egyesülés termékeit a 
KGST-tagországokban is jó] 
ismerik. 

Leningrádi nagyfeszültségű 
berendezéseket szerelnek fel 
az 1500 kV feszültségű Eki-

bízhatósáigát. (APN) 

M a g y a r o k 
valós í t ják m e g 

Az ostravai szénmedence meddőhányóinak 
hasznosítása 

A Tatabányai Szénbányák bányák vállalat által lcidol-
Ha 1 d ex -részlegében meg- gozott Haldex-eljárás alkal-
kezdték a Csehszlovákiában mazásával. 
felépítendő első meddőfel- A z e]ső csehszlovák med-
dolgozo mű beruházási és dőfeldolgozó műben — ame-
kiviteli tervezését. A Hal- i y e t közös tőkebefektetéssel 
dex—Ostrava Magyar—Cseh- intésit a magyar—csehszlo-
szlovak Közös Vállalat meg- v a k vállalat — évente fél-
alakítására az elmúlt hó- millió tonna meddőből 80 
napban írtak alá kormány- ezer tonna fekete kőszenet 
egyezményt. A közös válla- n y e r n e k majd vissza. A jó 
lat feladata a z ostravai szén- m i n ö s é ű s z é n f e i e a m a . 
medence bányáinál felhal- . 
mozódott meddőhányók hasz- s y ^ nepgazdasagot illeti 
nositásu. a tatabányai szén- meg. 

A Magyar Kábel Művek szegedi gyárában iizenibe helye-
zett zárt rendszerű, huzalónozó gép a dolgozók jobb mun-
kakörülményeit segíti elő. Az ú j berendezés elektronikus 
úton végzi az ónozást, és így a dolgozók nem kerülnek 
közvetlen kapcsolatba az ónnal és a fellépő hőhatással. 

Képünkön: az ú j gép munka közben 

Nem veszélyezteti a Duna 
élővilágát a Paksi Atomerőmű 

Ma már biztonsággal állít- az atomerőmű üzemelését, zetben. így például Dunából 
ható. hogy a Pakson, négy biztonsági rendeszerét, vala- kiemelt halakat helyeztek a 
ütemben megvalósuló 1760 mint vízminőségi követel- laboratóriumban létesített 
MW teljesítményű atomerő- menyeit ismertető rendez- akváriumba, ahol -olyan hő-
műből kikerülő felmelege- vényre meghívták a Duna mérsékletet állítottak elő. 
dett hűtővíz nem veszélyez- paksi térségben működő ha- ami csak akkor következik 
teti a Duna élővilágát. E lászati szövetkezetek, terme- be, amikor az atomerőmű 
fontos megállapításról B. lőszövetkezet. horgászegye- működik, illetve később, a n , 
Szabó László, az Országos sületek szakembereit is. nak bővítése után következ-
Vízügyi Hivatal főelőadója Az OVH szakembere e l - het be. A kísérleti körül-
tájékoztatta a Fejér, a Tol- mondta, a Vízügyi Tudomá- ményeket vizsgálva jutottak 
na és Veszprém megyei víz- nyos Kutatóintézetben — a a kutatók arra a megállapí-
védelmi bizottságok mostani. Vituki-ban — külön munka- tásra. hogy a Dunába vezeu. 
a Paksi Atomerőműben tar- csoport alakult, amely nagy- tett hűtővíz maximális hő-
tott együttes tanácskozásé- értékű berendezésekkel és mérsékletét 30 Celsius-foké 

, . . . . . . . . , , műszerekkel három évet fel- ban kell megszabni. Ez a 
nak résztvevőit. Mivel a Tol- - l e l ő h i ' d r o b i o l ó g i a i v i z s g á i a _ hőmennyiség még semmiféle 
na megyei embereket külö- tokát folytatott kísérleti, va- problémát nem jelent a Do , 
nősen foglalkoztatja e téma, lamint természetes környe- na élővilágában. 

igények és lehetőségek 
Vélemények az úi házgyári tervcsaládról 
Nemrégiben Harminc la- program előkészítését gon- dásoknál tartunk, itt mond-

kásváltozat (Javaslatok a dosan, bátor kezdeményező- juk el, hogy a Békés és a 
házgyári tervcsalád bővíté- készséggel végezték el. Va- Csongrád megyei OTP is 
sére) címmel bemutattuk lamennyi tipikus lakásnagy- felhívta a tervezők figyel-
lapunkban azokat a törek- ságrendi kategóriát felöleli mét az egyedi fűtési va-
véseket, amelyeket a DÉL- a program, számol az eltérő riációk és a magastetős épü-
TERV és a DÉLÉP közös lakáshasználati igényekkel, letek iránti igényükre. A 
termékfejlesztő i rodájában a beépítési formákkal és Szegedi Házgyár tervcsalád-

(röviden: a D+D-ben) dol- figyelembe veszi a helyi sa- jának lakásváltozatai ugyan-
gozó építészek érvényesítet- játosságokat is." is nem csupán a nagyváro-
tek a Szegedi Házgyár je- A szűkebb — hatósági, sokban, hanem a kisebb 
lenlegi tervcsaládjának bő- beruházói, tervezői, kivitele- vidéki településeken is meg-
vitésekor. Több évi vizsga- zői — szakma érdeklődésé- jelennek majd — s az ot-
lódás eredménye az a terv- re számot tartó vélemények tani sajátosságok (nincs 
katalógus, amelyet az iroda közül olvasóinkat azokkal távfűtési lehetőség, nincs 
munkatársai valamennyi szeretnénk megismertetni, földgáz, a műemléki kör-
partnerüknek -— vélemé- amelyek szélesebb körben, nyezethez kötelező az alkal-
nyüket kérve — elküldtek, a majdani lakástulajdonosok mazkodás stb.) a most kí-
A Csongrád megyei, illetve körében érdemesek a figye- nált épület és lakástípusok 
a Szeged városi tanács ille- lemre. (E törekvésük érvé- adaptálását teszik szüksé-
tékes osztályain, az OTP nyesült a tervcsalád bőví- gessé. Ezt a véleményt egé-
Csongrád és Békés megyei tését célzó javaslatok ismer- szíti ki a megyei tanács osz-
igazgatóságain, a Budapesti tetésekor is, jól tudván, tájyvezetőinek, Gulyás An-
Műszaki Egyetem építész- hogy az írott szó persze tatnak és dr. Bérezi Gyulá-
mérnöki karának lakóépü- nem pótolhatja a vizuális nak ajánlása, azzal, hogy a 
lettervezési tanszékén, a Tí- megismerést. De erről írá- városrekonstrukciós felada-
pustervező Intézetben ki- sunk végén még szólunk.) tok megoldására (foghíjbe-
munkáit szakmai vélemé- Elsőként Szeged főépíté- építés, tömbbelsők, változa-
nyek szinte mindegyike szenek, Takács Máténak a tos homlokzatképzés) is 
megállapítja — Selényi Ist- gondolatsorából idézünk, ő gondoljanak a tervezők a 
vannak, a TTI főosztályve- ugyanis a tervezőket és be- tervcsalád véglegesítésekor, 
zetőjének szavaival —: „úgy ruházókat régóta foglalkoz- Többek között a helyisé-
tűnilc, hogy a tervezők a tató kérdésről — az egyes gek kapcsolatrendszeréről, a 

, lakástípusokból mennyi természetes megvilágítás kö-
épüljön — a város demog- vetelményéről, a nagyobb 
ráfiai adottságai, a lakás- fürdőszobák iránti igényről 
igénylések szegedi rendsze- a hálófülke és nappali sző-
rének ismeretében mondott ba összekapcsolásáról olvas-
véleményt. Annak reményé- van — egyebek között a 
ben, hogy az elkövetkezen- műszaki egyetem vitaanya-
dő években az igénylők gában is — felötlött egy 
anyagi lehetőségeit, a csa- lehetőség bennünk. A szak-
ládi élet ciklikusságát már mai értékelések után talán 
figyelembe vehetik a lakás- nem lenne haszontalan a 
fa j ták közti arányok meg- nagyobb nyilvánosságnak 
állapításánál. „A fiatal há- bemutatni a tervcsalád bő-
zaspárok. vagy a gyermekű- vítésének javaslatát. A 
ket egyedül nevelő szülök tervkatalógus lapjainak egy-
(az igénylők 16%-a!) számára szerűsített változatait, az ú j 
célszerű lenne legalább há- lakástípusok makettjeit , 
rom lakószobás otthont ad- alaprajzait akár kiállításon 
ni — az esetek többségében is megismertethetné a nagy-
azonban ezek az igénylők közönséggel a D+D-iroda. 
sem a lakás megszerzésé- A városlakók és a ter-
hez. sem fenntartásához vezők efféle találkozójára 
szükséges anyagi fedezettel volt már példa Szegeden is. 
nem rendélkeznek.- Többé- Véleményünk szerint a ház-
kevésbé hasonló a helyzet gyári lakások jelenlegi tu-
az igénylők 37 százalékát lajdonosai értékes segítséget 
kitevő egyedülállók közül a adhatnának a további ter-
40 évesnél fiatalabb igény- vezési folyamat részeseinek, 
lökkel." a jövendő lakáshasználók 

Az elkövetkezendő évek- pedig várható igényeiket tű-
ben azonban nem csupán dathatnák a most még ala-
a „családtöredékek" számá- kítható tervjavaslatok készí-
nak növekedésével kell szá- tőivel. Valószínűleg mind-
molni, hanem a lakáshasz- két fél nyerne ezzel, s bizo-
nálati szokások változásával nyara megkönnyítené azok-
is — s ez már műszaki nak a dolgát is, akik job-
kérdés. A lakások belső ru- bára becslésekre hagyatkoz-
galmassága, alakithatósága nak, amikor az elkövetke-
érdekében szorgalmazni kell zendő évek lakásépítési 
az áthelyezhető válaszfalak irányelveit a gyakorlatba 
és szekrénysorok alkalma- ültetik át — a várható igé- . 
zásat, a konyha—étkező-elő- nyek és a mindenkori társa-
tér összekapcsolásában az dalmi-gazdasági hát tér 
utólagos variálhatóságot. S egyeztetésével. 
ha már a műszaki megöl- Pálfy Katalin 

HL 
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